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Rozhovor – č. 1 

Pan Jiří - uţivatel 

 

T: Jak se jmenujete? 

R: Jiří. 

T: Jaký je váš věk, vzdělání a profese? 

R: Je mi 50 let, vzdělání mám středoškolské a pracuji jako skladník a zásobovač ve firmě 

Strop Praha. 

T: Můţete mi popsat vaší rodinu? S kým bydlíte? A kde? 

R: Bydlím s manţelkou, dvěma dětmi, v Holohlavech. 

T: Váš zdravotní stav? 

R: Uspokojivý. 

T: jak jste spokojen se sluţbami, obchody a okolím tady na náměstí? 

   Například jejich dostupnost, nedostatky, výhody, neţ ve zbylých částech města? 

R: Myslím, ţe obchodů je tady nedostatek, je tu spíše rychlé občerstvení, více barů a hospod, 

kam se můţu jít bavit. 

T: Jste spokojen s podmínkami pro kaţdodenní ţivot?  

R: Myslím si, ţe nakoupit tady nemůţu, okolí tady není určeno pro nakupování. 

T: Musíte za něčím dojíţdět do jiných částí města? 

R: Ano, musím, na nákup, za prací. 

T: Co byste naopak vyzdvihli, s čím jste spokojen? 

R: Líbí se mi úprava náměstí, vzhled, upravené fasády domů, snad se dočkáme i opravené 

dlaţby a v současné době se opravuje věţ, dominanta Hradce Králové, ta bude taky hezká, 

doufám, a úřad bývalého pivovaru se mi líbí. 

T: Registrujete, ţe se nacházíme v historickém prostředí? 

R: Registruji, hodně mi to tu připomíná. 

T: Navštívil jste nějaké památky? 

R: Navštívil jsem Bílou věţ, byl jsem se podívat v opraveném novém pivovaru a byl jsem 

nedávno v Klicperově divadle. 

T: Takţe náměstí se vám líbí a znáte ho podrobně? A přilehlé okolí? Nebo jen zběţně? 

R: Podrobně ho neznám, znám ho jen zběţně, nedostanu se sem tak často, protoţe pocházím 

kousek od Hradce.  

T: A jak se tu cítíte? Jak na vás působí okolí? Jaký z toho máte pocit? 

R: Okolí je příjemné, líbí se mi hradby, zeleň a celková úprava. 



T: A vylepšil byste něco? Například parkování nebo jiné věci? 

R: Parkování určitě, parkovacích míst je nedostatek a vytvořil bych nějaký parkovací dům 

nebo parkování pod zemí.  

T: Jaký názor máte na dopravu a dostupnost z okolních částí města? 

R: Doprava si myslím, ţe je vyhovující, jezdí tu mnoho autobusových linek pod náměstím a 

není problém s dopravou. 

T: A jaký názor máte na zeleň v těchto prostorách? 

R: Zeleň se mi moc líbí, sice jí není moc na náměstí, ale kolem náměstí a směrem ke 

Gajerovým kasárnám. 

T: Je tu podle vás hluk? 

R: Na velkém náměstí není podle mě hluk. 

T: Další otázka je, jak trávíte svůj volný čas v tomto prostředí? Chodíte na nějaké akce, které 

se tu konají? 

R: Chodím do divadla, na oslavy nového roku, na různé trhy. 

T: Potkáváte se tu se známými, přáteli, nebo jen na nutné schůzky? 

R: Většinou sem chodím náhodně a výjimečně se tu setkám s někým známým. 

T: Takţe tu ani moc neodpočíváte. 

R: Ne. 

T: Vyuţíváte tento prostor ještě jinak, neţ k setkávání s přáteli? 

R: Vyuţívám tento prostor spíše na posezení v restauraci. 

T: Myslíte, ţe je tento prostor vyuţíván všemi generacemi? Nebo je určen spíše jen pro 

někoho? Třeba pro děti nebo pro seniory. 

R: Myslím si, ţe pro děti moc není tento prostor navrţený a spíše je to pro mladší generaci, 

který tady tráví volný čas. A pro seniory to také moc není uzpůsobené. Ale to okolí je hezké a 

senioři tu mohou trávit čas. 

T: Je tu podle vás bezpečno? 

R: Nesetkal jsem se s ţádným problémem. 

T: A jací lidé se tu podle vás vyskytují? 

R: No nejčastěji mladí lidé, studenti, kteří tu tráví volný čas, podnikatelé, kteří řeší nějaké 

obchodní schůzky, nebo sem chodí na jídlo. 

T: Jaké se vám zdají ceny v této lokalitě? Levné, odpovídající, předraţené? 

R: Ceny myslím si, ţe jsou odpovídající dané lokalitě.  

T: Je něco, co vás přímo irituje?  



R: Co se mi nelíbí na náměstí? No nelíbí se mi ta dlaţba, povrch náměstí, ten je takový 

rozbitý a nelíbí se mi ještě nějaké neopravené domy. 

T: Tak a teď se dostáváme k další otázce, jaký názor máte na rekonstrukce? 

Které tady proběhly, nebo jak nahlíţíte na inovace, rekonstrukce a revitalizace? 

R: Rekonstrukce, které proběhly na velkém náměstí a v jeho okolí se opravdu povedly, líbí se 

mi úprava okolních ploch, zahrady, schodiště, nelíbí se mi jen povrch.  

T: Ovlivnilo vám to nějak ţivot? 

R: Ty rekonstrukce? Asi ne, jelikoţ tu nebydlím. Lépe se na to kouká. 

T: Chcete, aby si město zachovalo historický odkaz, nebo byste rádi moderní centrum? 

R: Chtěl bych určitě, aby si to zachovalo ten historický odkaz, moderní centrum patří jinam, 

podle mého názoru.  

T: Co říkáte na hospodaření města s těmito projekty? 

R: Nedokáţu posoudit, nevidím do hospodaření města. 

T: Takţe nevíte ani přibliţné investice, jestli je to optimální nebo předraţené? 

R: No, předraţená byla rekonstrukce pivovaru, to jsem slyšel hodněkrát, v televizi, to by asi 

nemělo být.  

T: Po těchto rekonstrukcích, zdají se vám tyto prostory lepší nebo horší? 

R: Zdají se mi určitě lepší. 

T: S čím jste byl spokojen více před rekonstrukcí? Nebo není nic takového? 

R: Nevím. 

T: Máte nějaké své nápady nebo návrhy na vylepšení? 

R: Znovu opakuji, ten povrch náměstí bych vylepšil, příjezdovou cestu, parkování hlavně. 

T: Změnil byste například jednosměrku? 

R: Ne, jednosměrku bych tu nechal. Ale to parkování, třeba podzemní, jako jsem to viděl 

v západních zemích. Aby ty auta nestály uprostřed parkoviště a náměstí bylo volné.  

T: Myslíte, ţe se funkční prostředí mění spíše k lepšímu nebo horšímu? 

R: Myslím, ţe v kaţdém případě k lepšímu, všechno je novější, čistější, zdravější a zelenější.  

T: A dostáváme se k poslední otázce, zajímáte se o dění v této lokalitě? 

R: Ano, zajímám, chtěl bych sem chodit častěji, trávit zde více času a s přáteli se tu sejít. 

T: Máte vhodné dostupné zdroje, kde se můţete dočíst o změnách? 

R: Určitě je internet, stránky města a magistrát. Ale nenavštěvuji je.  

T: A zajímá vás to nebo necháváte věci volně plynout? 

R: Zajímá mě to, čtu hodně v novinách, kdyţ je nějaký článek. 

T: A angaţujete se nějakým způsobem? 



R: Nemám dostatek času, abych se angaţoval. 

T: Měl jste nějakou příleţitost vyjádřit se k plánovaným změnám? Třeba podepsat nějakou 

petici? 

R: Zatím ne. 

T: A ani se nezapojujete do diskuzí na internetu? 

R: Nezapojuji. 

T: To je vše, děkuji vám.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  



Rozhovor – č. 2 

Petr, realitní makléř 

Rodiče- penzion Arto 

 

T: Nejdříve bych chtěla vědět základní údaje o vás, kolik vám je let, jaké máte vzdělání, 

profesi, bydliště.. 

R: Tak profese realitní makléř, teď si dodělávám střední školu, protoţe jsem tak nějak se na to 

vykašlal v mládí, rodiče jsou majitelem tohoto penzionu, věk 30 let. 

T: A ještě jestli se můţu zeptat, jak dlouho tady podnikáte? 

R: Já tady podnikám rok a rodiče, co se týče penzionu, tak cca. 10 let. 

T: Chtěl byste tu podnikat nastálo?  

R: Určitě.  

T: Jaké máte zkušenosti se zákazníky? 

R: Pozitivní.  

T: Prosperuje vaše podnikání?  

R: určitě. 

T: Vyhovuje vám tato lokalita pro vaše podnikání? 

R: Určitě. 

T: Naráţíte zde na nějakou konkurenci? 

R: Tak jo, ale co se týče ceny, tak ne, protoţe ty ceny máme nastavené dobře.  

T: Chtěla bych se zeptat, jak jste spokojen se sluţbami , obchody tady v okolí? 

Jak hodnotíte jejich dostupnost, nedostatky, výhody? 

R: Nejsem spokojen s parkováním v ţádném případě. Protoţe v Hradci to prostě udělali 

špatně, ţe to zadali té firmě, no, katastrofa všude. 

Jinak co se týče obchodů, tak jelikoţ jezdím autem všude, takţe, ale tady jsou docela dobrý ty 

obchůdky, i ty hospody. 

T: Ale zase tady nemůţete třeba nakoupit, ne? 



R: No jakoby přímo na náměstí ne, ale tady je pod náměstím Erko, není to tak daleko. 

T: takţe spokojenost. 

R: asi jo. 

T: Co byste vyzdvihli? S čím jste nadmíru spokojen?  

R: No tak ty restaurace, co tady jsou, si myslím, ţe jsou ok, ještě teda, kdyby tady vyřešili 

nějak to parkoviště na náměstí a zlevnili v okolí.  

T: Musíte za něčím dojíţdět do jiných částí města?  

R: K doktorovi, asi jediný.  

T: Registrujete, ţe podnikáte jakoby v historickém prostředí? 

R: Určitě. 

T: A jak se vám to líbí? Znáte podrobně náměstí a přilehlé okolí?  

R: Znám, protoţe jsem hradečák od 6 let, takţe znám velmi dobře. 

T: Můţu se zeptat, kde bydlíte? 

R: Já teď bydlím v Pardubicích, ale vyrůstal jsem nejdřív teda v Lochenicích a pak tady. 

T: Takţe se tu cítíte dobře? 

R: Určitě. 

T: Problémy a vylepšení jste říkal to parkování? To je asi největší problém? 

R: Určitě. 

T: Jak na vás působí celkový vzhled náměstí?  Celkově teď. 

R: Tak určitě to bude lepší aţ to zrenovujou, některý ty baráky si nezaslouţí své majitele, 

protoţe já říkám, ţe to je třeba tady naproti to vlastní město, vidíte jak to vypadá, kdyby to 

radši prodali, tak z toho mají peníze no a některý lidi se o to nestaraj no, mají prostě krásný 

barák činţovní, v Hradci a kašlou na to, no. Pronajmou to a peníze utratěj, místo toho, aby to 

dávali zpátky.  

T: Jaký názor máte na dopravu? A dostupnost z okolních částí města?  

R: Je to dobrý jít pěšky no.  

T: Jaký máte názor na zeleň v těchto prostorech? 



R: No tak dole by se to mohlo zlepšit v tom parku, nějaký věci, občas v létě se tam koupou 

nějaký děti, to se mi moc nelíbí. 

T: Je tu podle vás hluk?  

R: Ne. 

T: Jak trávíte svůj volný čas v tomto prostředí? Chodíte na akce, které se tu konají? 

R: Chodím určitě na akce, které se tu konají, co se týče slavností královny Elišky, moc 

v oblibě mám, a ten divadelní festival v létě vţdycky. 

T: Potkáváte se tu se známými, přáteli? 

R: Při těhlech akcích určitě no. 

T: Odpočíváte tu rádi?  

R: Já rád sportuju a náměstí nic není, takţe ne. 

T: Vyuţíváte tento prostor jinak, neţ k podnikání, setkávání s přáteli?  

R: K setkávání s přáteli, k dalšímu podnikání a naši tady bydlej, takţe i k bydlení. 

T: Je tento prostor vyuţíván všemi generacemi? Nebo je určen spíše jen pro někoho? 

R: No tak zákazníky máme většinou studenty, no. Ještě teda cizince. 

T:  Navštěvujete často restaurace, bary, diskotéky?  

R: často. 

T: Je tu podle vás bezpečno?  

R: Tak občas se tady něco vyskytne, ale myslím, ţe tu je bezpečno. 

T: Jací lidé se tu podle vás vyskytují nejčastěji?  

R: Cizinci, majitelé nemovitostí, lidi, co tu bydlí a turisti. 

T: Jaké se vám zdají ceny v této lokalitě? Jestli jsou  levné, odpovídající, předraţené?  

R: Jak kde, člověk, kdyţ chce ušetřit, tak si najde. 

T: Předposlední otázka, jaký názor máte na rekonstrukce? Jak nahlíţíte na inovace, 

rekonstrukce, revitalizace co tady proběhly? 

R: Pokud to je pod dohledem památkového úřadu, tak je to v pořádku, určitě nejsem 

zastáncem, aby tady byly nějaký solární panely na střechách, a tak podobně. 



T: Ovlivnily vám nějak ţivot ty změny? 

R: Ne, to určitě ne. 

T: Myslela jsem třeba jak se tady opravily zahrady a tak. 

R: No k pozitivnímu jo, negativně určitě ne. 

T: Chcete, aby si město zachovalo historický odkaz, nebo byste rádi moderní centrum?  

R: Moderní centrum sem na náměstí nepatří. 

T: Co říkáte na hospodaření města s těmito projekty?  

R: Nevidím do toho, takţe nic. 

T: Takţe ani nevíte přibliţné investice? 

R: Nevím, nevím. 

T: Po těchto rekonstrukcích- zdají se vám tyto prostory lepší?  

R: Určitě.   

T: Byl jste s něčím spokojen více před rekonstrukcí? 

R: Ne. 

T: Máte nějaké své nápady, návrhy na vylepšení?  

R: Tak nevím no, lidi, co mají ty nemovitosti a nestarají se o ně, tak ti by to mohli zlepšit no, 

prodat prostě, kdyţ na to nemají čas. Určitě je škoda nechat to chátrat, takovéhle činţovní 

domy. 

T: Myslíte, ţe se funkční prostředí mění spíše k lepšímu/horšímu? 

R: Určitě se mění k lepšímu. 

T: Poslední otázka, říkal jste, ţe se nezajímáte o dění, o rekonstrukce, tak jestli vyhledáváte 

nějaké zdroje třeba? Jestli vás to zajímá? 

R: Ne, nemám na to čas. 

T: Takţe se ani neangaţujete nějakým způsobem 

R: Ne, určitě ne. 

T: Ani jste nepodepsal ţádnou petici proti něčemu, do diskuzí se také nezapojujete? 

R: Nene. 



T: Tak jo, to je všechno, děkuji moc za váš čas. 

R: Taky děkuju, ať se vám daří. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  



Rozhovor- č. 3 

 

Čokoládovna, pan Jiří, podnikatel a obyvatel 

 

T: Takţe nejdříve bych chtěla vědět váš věk, vzdělání, profesi.. 

R: Jiří, věk 28 let, vzdělání jsem vyučenej kuchař/ číšník, profese, no tak teďka jsem 

čokolatier. 

T: A jak dlouho podnikáte? 

R: Podnikáme 5 let, 3 roky výroba. 

T: A kde bydlíte? 

R: V Hradci Králové na náměstí. 

T: Takţe první otázka, jak jste spokojený se sluţbami, obchody a okolím? Chtěl byste tu 

podnikat nastálo? 

R: Chtěl, ale není to tak jednoduchý tady na náměstí. 

T: Jaké máte zkušenosti se zákazníky? 

R: Zákazníci, nemám ţádný negativní zkušenosti. 

T: Prosperuje vaše podnikání?  

R: Prosperuje. 

T: Vyhovuje vám tato lokalita pro vaše podnikání? 

R: Nevyhovuje. 

T: A proč? 

R: No náměstí přímo není nakloněný lidem, kteří tady tady mají přímo vyrábět. Spíš se o to 

moc nezajímají, a je tady spíš víc klacků pod nohy, neţ nějaký pomoci. 

T: Naráţíte zde na nějakou konkurenci? 

R: Ne. 

T: Jak hodnotíte sluţby pro kaţdodenní ţivot? Například obchody, jestli jsou dostupné.. 

R: Na náměstí rozhodně ne, je to tady nedostačující si myslím, pořád ještě. 



T: A co byste zlepšil? 

R: Třeba dostupnost základních potravin. 

T: Co byste vyzdvihli? S čím jste spokojen?  

R: Já jsem spokojen s tím, jak náměstí vypadá, ţe to je jako historická oblast, to mě vţdycky 

lákalo a bavilo, přijde mi to, ţe to tady je z toho Hradce takový nejuctivější místo. 

T: Vy jste říkal, ţe tady nic není, takţe musíte dojíţdět do jiných částí města.. 

R: Jasně, to určitě. 

T: Navštívil jste tady nějaké památky? 

R: Památky si myslím, ţe všechny uţ jsem prošel, Bílá věţ, katedrála, takţe.. 

T: Takţe znáte podrobně náměstí a přilehlé okolí?  

R: Dá se říct, ţe jo. 

T: Jak na vás působí okolí, jaký máte pocit?  

R: To si myslím, ţe se zlepšuje, třeba teď jak se udělaly ty terasy, tak je to samozřejmě super, 

ale samozřejmě jsou tady i jiný kameny úrazu, který se na nás chystaj.  

T: Jaké? 

R: Jako rekonstrukce náměstí třeba. 

T: Co byste vylepšil?  

R: Parkování není úplně hezky udělaný si myslím, ale dostačující, moţná by se dalo i pár míst 

ubrat, ale určitě ne tak, jak je to teď v plánu v rekonstrukci náměstí. 

T: Vy jste říkal, ţe vzhled náměstí se vám líbí? 

R: Náměstí není špatný, kromě toho, co tady udělali komunisti, ţe tady je vyasfaltovaná celá 

ta plocha, to samozřejmě dobrý není, ale to řešení, který se chystá taky není dobrý. 

T: V čem? 

R: Tak parkování se má sníţit na 45 míst, coţ je holej nesmysl, protoţe na náměstí jenom 

bydlí přibliţně tisíc lidí a uţ dneska s tim maj problém parkovat, stejně jako já, nemám 

parkovací kartu a ani ji nemůţu dostat, protoţe tady nemám trvalý bydliště, takţe nechci tady 

ani bydlet, protoţe jsem v pronájmu, a myslím si, ţe majitel toho domu, kde bydlím, by měl 

mít moţnost parkovací karty pro svoje bytový jednotky. 

T: A jaký máte nápad na vylepšení s tím parkováním? 



R: Tak já si myslím, ţe náměstí, co tam je volný, ţe z 90 % času je poloprázdný, takţe si 

myslím, proč by člověk neměl mít kartu a nemoh by parkovat i na místě, kde je normální 

parkování, nevidím důvod, proč by to tak nemělo bejt. 

T: Jaký máte názor na zeleň v těchto prostorech?  

R: Tak na náměstí je toho hrozně málo, teď se vlastně pokácely ty stromy ţe jo, není to tak 

dávno, kam se daly ty květináče, který nikdy nevzrostou do takovejch velikostí, takţe není to 

tak úplně ideální řešení.  

T: A třeba zahrady? 

R: Kolem náměstí, jak jsem říkal ty terasy, plus parky dole, to si myslím, ţe je super 

vyřešený, málokterý město to má takhle udělaný. 

T: Je tu podle vás hluk?  

R: Hluk rozhodně ne, netrpím na něj. Nedávno pustili Bílou věţ, ta bimbala i v noci kaţdou 

čtvrthodinu, ale jinak, uţ se to zarazilo, asi se zjistilo, ţe to je nesmysl. 

T: Jak trávíte svůj volný čas v tomto prostředí? Chodíte na akce, které se tu konají? 

R: No tak ono se na náměstí moc akcí nekoná, Eliška jasně, ale je to zahrnutý grilovaným 

prasetem a cukrovou vatou a balonkama z Walta Disneyho a jinýma nesmyslama, takţe mě to 

moc jako nebere a nezajímá.  

T: Potkáváte se tu se známými, přáteli? 

R: Určitě. 

T: Odpočíváte tu rádi? 

R: Je pravda, ţe kdyţ nejedu mimo město, tak náměstí moc neopouštím. 

T: Vyuţíváte tento prostor jinak, neţ k podnikání? 

R: Určitě, trávím tu volný čas, bydlím tu. 

T: Je tento prostor vyuţíván všemi generacemi? Nebo je určen spíše jen pro někoho?  

R: Já si myslím, ţe tady jsou všechny generace, moţná ţe ty nejstarší, ţe jich tady je čím dál 

míň, ţe to není pro ně jednoduchý. Jednodušší je pro ně bydlet někde v paneláku, i co se týče 

toho parkování, dostupnosti těch jinejch věcí, jako tahat se s taškama z nákupu do Kopečku, 

je samozřejmě nesmysl. 

T: Navštěvujete často restaurace, bary, diskotéky?  

R: Diskotéky vůbec, bary moc ne a restaurace určitě navštěvujem, i kdyţ spokojenost s tím 

teda moc není. 



T: Je tu podle vás bezpečno?  

R: Myslím, ţe je. 

T: Jaké se vám zdají ceny v této lokalitě? Levné, odpovídající, předraţené?  

R: Já si myslím, ţe Hradec Králové momentálně furt bude v závěsu za Prahou jako nejdraţší 

město třeba na nájmy a tyhlety věci, jednou jsme dokonce byli první. A to díky zaměstnanosti 

hlavně v Hradci Králové, takţe ceny zas nejsou úplně odpovídající, ale zase tady netrpíme na 

to, ţe bysme nebyli schopní tady vydělat peníze. Takţe těţko říct. 

T: Předposlední otázka, jaký názor máte na rekonstrukce?  

R: Tak jako rekonstrukce je víc těch úskalí, který jsou špatně. Je tady památkový úřad, který 

do toho samozřejmě kecá nějakým způsobem a nechce řešit věci, tak jak by se měly řešit 

normálně nebo logicky, tady je v podstatě v plánu, ţe na jednu vrstvu se poloţí další vrstva, 

coţ jako nevím, co všechno se můţe stát, protoţe pod těma kostkama jsou sklepy, který uţ 

takhle jsou teď dost zatíţený autama, co tady projíţdí. Nemluvím o tom parkování, ţe v plánu 

je rekonstrukce jako ve Slunce, seno, přijedou italové, zrekonstruujeme všechno do hloubky 

10 metrů od náměstí a zbytek uţ se neřeší. Takţe je to v podstatě nesmysl a někdo si tím honí 

svoje ego a tím mě dost rozčiluje. 

T: Ovlivnily vám nějak ţivot ty rekonstrukce? 

R: Zatím momentálně ne, protoţe zatím se nic extra neděje, to co potom ovlivní, tak 

samozřejmě je chod toho obchodu, který máme, ale ten nás v podstatě jako neţiví. My se 

zabýváme velkoobchodem a výrobou, takţe nás to neohrozí. 

T: Chcete, aby si město zachovalo historický odkaz, nebo byste rádi moderní centrum?  

R: Rozhodně by mělo mít historický odkaz, ale mělo se taky zamýšlet nad tím, ţe uţ neţijeme 

v 15. století prostě. 

T: Co říkáte na hospodaření města s těmito projekty?  

R: Tak Hradec je tímhle pověstný, ţe my neumíme moc dobře investovat, takţe rekonstrukce 

se odhaduje, ţe můţe trvat 4 roky, coţ je holej nesmysl, stát by to mělo 160 milionů, coţ je 

další nesmysl, s tím ţe by tady mělo udělat pár úprav s tím, ţe by se měla ta plocha vydláţdit, 

a má tady bejt kašna, coţ mi přijde taky jako úlet. 

T: Myslíte, ţe tyto projekty jsou optimální, nebo předraţené? 

R: Tak těch 160 milionů, kaţdej, kdo trošku přemejšlí a umí matiku základní, tak mu musí 

bejt jasný, ţe je to nesmysl, kdyţ vidíme, ţe celej hotel Černigov, kterej bude celá stavba i 

s bouráním 3 měsíce, maximálně miliarda rozpočet, tak 160 milionů za náměstí, za placku, 

kterou vydláţdíme, mi přijde dost zajímavý. 

T: Po těchto rekonstrukcích se vám zdají tyto prostory lepší nebo horší? 



R: Po rekonstrukci, jestli bude jak maj v plánu udělat, jestli myslíte náměstí, tak si nemyslím, 

ţe to bude lepší. Já si myslím, ţe se do toho nasype spoustu peněz a bude trvat půl roku, neţ 

znova ty pravidla se nastavěj dost podobně, jako tady jsou teď. A budou vyhozený peníze a 

stejně se poničí to, co tady je. Příklad vidíme uţ na Malým náměstí jak to tam dopadlo, 

přezdívá se mu mrtvý náměstí, auta tam nesměly parkovat, stejně ta Eliška si to vybojovala 

logicky, protoţe bez toho to nejde, aby fungovala, kdyţ nemá parkovací místo. Takţe lidi tam 

jezděj po těch pískovcovejch kostkách, který praskaj. Uţ jsou z větší části popraskaný, 

protoţe nejsou dělaný na to, aby po nich jezdily auta. Takţe je to furt to samý dokola no. 

T: Ale kdyţ si vezmete například pivovar, zahrady, to je lepší ne? 

R: Pivovar dobrý, ale taky je dost počerněnej, sice je to hezký, ale má v sobě taky dost 

černotu s tím, co tam vytváří s těma prostorama, co tam maj k tomu pronájmu, není to úplně 

fajn a košér, si myslím. 

T: S čím jste byl spokojen více před rekonstrukcí?  

R: Před rekonstrukcí, no zatím se toho moc nestalo, malý náměstí a pivovar no, já si myslím, 

ţe pivovar dobrej, je lepší, neţ kdyby byl zavřenej a leţel by tam ladem, ono se trošku 

přemejšlelo spíš nad tím, ţe by tam ten pivovar aspoň regionální byl. Ono se tam něco malého 

odehrává, ale to je jen tak na soukromo. 

T: Myslíte, ţe se funkční prostředí mění spíše k lepšímu nebo horšímu? 

R: No funkčností je to furt horší, si myslím, co se týče náměstí. To mně nepřijde ničím lepší, 

to je jako s tím pivovarem, oni si tam postavily garáţe, kde maj parkovací místa, takţe všichni 

ti úředníci, který rozhodujou o tom, jak to tady ve finále bude vypadat na náměstí, nikdo 

z nich tady nebydlí co já vím, tak mají kde parkovat například. Ono je to netrápí, oni maj svý 

garáţe, takţe oni jako neřešej kaţdej den jako já, ţe já musím přeparkovat auto, zaplatit za něj 

za hodinu, a pak tady řešit s policajtem, ţe jsem tady přišel o 20 minut pozdějc, nebo s ním 

řešit, ţe jsem zastavil tady v ulici, ţe to je dýl neţ nakládka a vykládka a podobný nesmysly. 

Takţe rozumím ţe je to netrápí a oni do toho půjdou, aby si nahonili nějaký ego, nebo si 

udělali kříţek, ţe tady udělali něco pěkného v tý historii města, protoţe uţ v tom budou 

zapsaný na furt, ale nemyslej moc na tu funkci a my tomu řikáme jakoby, kdyţ sedíme na 

pivu, ţe znova jako tady budou ve finále bydlet zase jenom cikáni. Není to nic rasistickýho, 

na náměstí tady dřív nikdo nebydlel, a kdyţ sem zakáţou prostě, aby tady člověk moh 

parkovat s autem, coţ je myslím, dneska, uţ to není známka neekologie nebo hnusu. Dnes uţ 

jsou ty auta tak vyladěný a v podstatě uţ je to, bez auta uţ dneska nemůţete fungovat.Bohuţel 

to tak je. 

T: Poslední otázka, jestli se zajímáte o dění v této lokalitě? Máte třeba vhodné dostupné 

zdroje?  

R: Myslím si, ţe zdroje mám, co se týče těhletěch větších věcí, zapojuju se o toho uţ teď čím 

dál víc aktivně, protoţe mě to rozčiluje jako lidsky, ne ţe bych měl strach, ţe tady nebude 

fungovat obchod, to mě netrápí, to ať se tím pak zabejvaj oni, jestli to tady upadne. Ale spíš 

mi de o to, aby to tady bylo správně. 

T: Angaţujete se nějakým způsobem? 



R: Teďka se v podstatě chystám na rozhovor s primátorem, protoţe bych rád slyšel jeho 

přímo názor a jakým způsobem bude přistupovat k mladýmu člověku v podstatě, kterej za ním 

přijde. 

T: Měl jste nějakou příleţitost vyjádřit se k plánovaným změnám?  

R: Zatím ne. 

T: Zapojujete se např. do diskuzí na internetu?  

R: Ne, nebaví mě právě diskuze, já to beru v podstatě jako bláboly, furt tam někdo něco 

blábolí a stejně se s tím jako nic moc neděje.  

T: Tak to je vše, děkuji. 

 

OBYVATEL: 

T: Jestli tu chcete bydlet natrvalo? 

R: Natrvalo rozhodně ne. 

T: nevyhovuje vám to. 

R: Tak já neříkám, ţe by to tady bylo špatně, ale spíš chci nějaký domeček. 

T: Jakou máte úroveň bytu? 

R: Já si myslím, ţe úroveň bytu je celkem v pohodě, na pár technickejch detailů, ale jinak si 

myslím, ţe dobrý. Já sem v podkroví, takţe v pohodě. 

T: Jste spokojen s výhledem z okna: 

R: To rozhodně ne, já mám výhled do dvora toho domu, takţe v podstatě já tam toho moc 

rozhledu nemám, v podstatě tady koukám na policejní základnu na střechy, coţ je nejhorší 

stavba celého náměstí.  

T: Je něco co vás irituje? 

R: Irituje no, policie mě se*e, neţ irituje, protoţe mě rozčiluje ten princip, protoţe parkovný 

vlastně kasíruje úplně jinej, hlavně kvůli tomu parkovnýmu, parkoviště je na pozemku města, 

město ho musí spravovat, a ještě tam posílá městskou policii, kterou já jako daňový poplatník 

platím, aby tam kontrolovala, jestli já mám zaplaceno. To mě se*e.  

T: Jak jste spokojen se sousedy? 

R: Já mám souseda kamaráda, takţe v pohodě. 

T: A z ostatních bytů? Potkáváte se s nimi? 

R: My tam máme jenom 2 byty v celym tom baraku, jinak tam nikdo nebydlí. 

T: Tak to je vše, děkuji moc. 



Rozhovor – č. 4 

 

Šatlava- pan Jiří, provozní restaurace 

 

T: Jaký je váš věk, vzdělání, profese? 

R: Věk je 28, profese je provozní manaţer restaurace a vzdělání mám středoškolské 

s maturitou. 

T: A kde bydlíte? 

R: Ve starým hradišti. 

T: Jak dlouho tu podnikáte? 

R: 7 let. 

T: Chtěl byste tu podnikat nastálo?  

R: Ano. 

T: Jaké máte zkušenosti se zákazníky? 

R: Příjemné.  

T: Prosperuje vaše podnikání? Jak se vám daří? 

R: Určitě. 

T: Vyhovuje vám tato lokalita pro vaše podnikání? 

R: Určitě.  

T: Naráţíte zde na nějakou konkurenci? 

R: Zajisté, nadměrnou konkurenci. 

T: Můţete to nějak rozvést? 

R: Jasně, tady v okolí, jednou tady byl nějaký průzkum, a v okolí cca. 2 kilometrů čtverečních 

na mapě, tak tady bylo cca. 120 restauračních zařízení. Coţ jako si myslím, ţe je nadmíru 

velká, samozřejmě nejsou to jen restaurace a bary, jsou to i bistra, potraviny, bazalky, kde 

jsou takovýhle věci spojený s tím, co maj takovýhle věci, kde nabízejí i jídlo. Takţe je tady 

konkurence opravdu velká. 

T: Ale podle mého názoru, vy jste jakoby nejvyhlášenější, musím říct. 



R: To si myslím, ţe nemůţeme říkat, samozřejmě, ţe ostatní se také snaţí, takţe se snaţíme 

být trošku jiní. 

T: Teď bych se chtěla zeptat na kaţdodenní ţivot, jak jste spokojen tady s obchody, sluţbami 

a okolím? Třeba jaká je jejich dostupnost, nedostatky nebo výhody? 

R: Řekl bych, ţe tady nakoupím lehce, ale kdyţ potřebuji něco kvalitního, mám problém, 

kdyţ třeba potřebuju sehnat něco specifického, ať uţ to je prostě maso, řeznictví tady ţádný 

není, zelenina tady sice kvalitní je, potraviny tady kvalitní taky nejsou, prostě kdyţ člověk 

shání něco specifického, tak tady neseţene. 

T: Takţe musíte dojíţdět. 

R: Určitě.  

T: Co byste vyzdvihli? S čím jste nadmíru spokojen?  

R: Tak tady nejvíce jsme spokojeni s tou lokalitou, vedle máme Klicperovo divadlo, počet 

turistů na velkém náměstí je samozřejmě taky veliký, takţe nám tady ta lokalita přináší, ţe nás 

tady lidi vyhledávaj. 

T: Registrujete, ţe jsme v historickém prostředí? 

R: Určitě. 

T: A navštívil jste tady nějaké památky? 

R: Jo, zajisté. 

T: Znáte podrobně náměstí a přilehlé okolí? 

R: Podrobně bych to nenazval, asi zběţně. 

T: Takţe se tu cítíte dobře. 

R: Ano. 

T: Máte nějaký nápad, co byste vylepšil? Například parkování nebo něco jiného? 

R: No, samozřejmě parkování je velký problém, co se týče restaurace, protoţe před náma jsou 

pouze místa pro karty, které tady můţou zaparkovat, a ostatní musí parkovat stejně na náměstí 

nebo v Gajerových kasárnách, je to velkej problém, to samý je právě spolupráce s městkou 

policií, která je na bázi, která to hodně řeší. 

T: Máte nějaký návrh, jak to parkování vylepšit? 

R: Návrhů by bylo spoustu, je to těţký to parkování, protoţe v dnešní době zaprvé těch počet 

aut hrozně roste, za další se tady udělalo spoustu rezidenčního bydlení, který tady dřív nebylo, 

ty lidi tady chtěli taky parkovat, samozřejmě máme parkovací místa tady dole pod rezidencí, 

takţe pro nás to není problém, pro naše hosty, kteří jsou pro nás primární.  



T: Jak na vás působí celkový vzhled náměstí? 

R: Chtělo by to rekonstrukci, určitě. 

T: Ta rekonstrukce se plánuje. 

R: Jasně, uţ asi 10 let, to jsem si všiml. Stejně jako tady severní terasy, ty uţ se taky plánujou 

nějakej pátek. Ale naštěstí to ještě nevyšlo, protoţe aţ se spustí ta rekonstrukce, jak těch 

ţiţkových sadů tak těch teras, a bude tady dost hostů, nebo v létě, sama sedněte si, a bude 

vám tady jezdit prach do kafe, to je uplně super. Takţe jako úplně nějsem šťastnej aţ to 

nastane, ale stejně uţ je to dlouho, co se tohle plánuje. Jako nějakej potok támhle, těch návrhů 

uţ jsem viděl dost. 

T: Ale zase ty rekonstrukce, co proběhly, tak ty jsou hezké ne? 

R: Jo, určitě. Kdyţ se vezmou ty jiţní terasy ţe jo, ty jsou krásný, co si budem nalhávat, a 

tahle část na to ještě čeká. Ale samozřejmě tam vzadu, to znamená na východ, tam uţ je to 

lepší, neţ tady. 

T: Je tu podle vás hluk? 

R: Hluk ne, u nás ne, určitě. Na náměstí to bude určitě o dost horší. 

T: Tak mám na vás druhou otázku, jak trávíte svůj volný čas v tomto prostředí? Chodíte na 

akce, které se tu konají? 

R: Jak jsem zmiňoval, já spíš bydlím v Hradišti, coţ je u Pardubic, takţe snaţím se trávit 

volný čas tam.  

T: Takţe tady jen podnikáte. 

T: Potkáváte se tu se známými, přáteli? 

R: Ano. 

T: Odpočíváte tu rádi?  

R: Konkrétně jako v práci? 

T: Například někde v okolí. Jestli si chodíte sednout do parku. 

R: Nene, tady jen pracuju. 

T: Takţe tento prostor nevyuţíváte jinak neţ k podnikání. 

R: Málokdy. 

T: Je tento prostor vyuţíván všemi generacemi? Nebo je určen spíše jen pro někoho? 



R: Ano. Nespecifikujeme, jsme rádi za kaţdého hosta, který sem přijde, ať uţ mu je 12 nebo 

50. 

T: Navštěvujete často restaurace, bary a diskotéky?  

R: Restaurace určitě, bary a diskotéky minimálně. 

T: Je tu podle vás bezpečno?  

R: U nás v restauraci určitě bezpečno je, tady v okolí, co se týče jako, kdyţ jdu třeba večer 

z práce, tak něco bezpečný moc není. 

T: Jaké se vám zdají ceny v této lokalitě?  Jsou levné, odpovídající, předraţené?  

R: Předraţené. 

T: Předposlední otázka, jaký názor máte na rekonstrukce? Ovlivnily vám nějak ţivot, nebo 

podnikání? 

R: Rekonstrukce, jakoby státní rekonstrukce, nebo naše, jako Šatlavy.  

T: Státní, které proběhly v okolí. 

R: Jo, určitě nám to pomohlo. Jak jsem říkal, pokud by nastala rekonstrukce této části, byl by 

to pro nás problém v tu dobu té rekonstrukce, to znamená, ţe to tady bývá vţdycky dlouho, 

dost dlouho, takţe by to pro nás mohlo být i existenční. Co se týká ostatních, tak nám to 

samozřejmě pomohlo, protoţe doba té rekonstrukce nás nezatěţovala, třeba, ţe se tam prášilo 

a tak, ale teď zase tam chodí víc lidí, a těch víc lidí se můţe dozvědět i o nás. 

T: Chcete, aby si město zachovalo historický odkaz, nebo byste rádi moderní centrum? 

R: Historický odkaz, určitě. 

T:  Co říkáte na hospodaření města s těmito projekty?  

R: Vzhledem k tomu, ţe k nám chodí spousta městských představitelů, tak si myslím, ţe je to 

v pořádku. 

T: A víte například přibliţné investice? Jestli je to optimální, předraţené?  

R: Vím spoustu investic, které si můţu myslet, ţe jsou předraţené, ale protoţe mám hodně 

známých, které mají stavební firmy, takţe vím, ţe spousta věcí se musí dělat podle nějakých 

norem a potom aby se splnily ty normy, tak to vypadá předraţeně, ale není tomu tak. 

T: Takţe po těchto rekonstrukcích se vám zdají tyto prostory lepší? 

R: Určitě. 

T: S čím jste byl spokojen více před rekonstrukcí? Je něco takového? 



R: Myslím si, ţe ne. 

T: Máte nějaké své nápady, návrhy na vylepšení?  

R: Samozřejmě nápadů by mohlo bejt x, ale asi není to úplně na krátké povídání. 

T: Myslíte, ţe se funkční prostředí mění spíše k lepšímu. 

R: Určitě. 

T: Poslední otázka, jestli se zajímáte o dění v této lokalitě? Jestli máte například vhodné 

dostupné zdroje? 

R: Jo, určitě na internetu, zpravodajství, plus se člověk doslechne spoustu věcí a samozřejmě 

je to zajimavý, protoţe to ovlivňuje naše podnikání. 

T: A angaţujete se nějakým způsobem? Jestli například podepisujete nějaké petice? 

R: Minimálně. 

T: Měl jste nějakou příleţitost vyjádřit se k plánovaným změnám?  

R: Příleţitost určitě člověk má, ale nevyuţil jsem ji. 

T: Tak jo, to je vše, děkuji.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  



Rozhovor – č. 5 

 

Pan Jiří -uţivatel 

 

T: Tak jestli mi můţete říct nějaké základní údaje o vás, jako je věk, vzdělání, profese, 

rodina? 

R: No tak, je mi 57 let, profese dělám jako mistra na dílně, na opravách traktoru, a vzdělání, 

mám střední školu. 

T: A rodina, kde a s kým bydlíte? 

R: No teď uţ bydlím pouze se ţenou, synové se odstěhovali, bydlím v Hradci Králové na 

praţském předměstí. 

T: Dobře, první otázka, jak jste spokojen se sluţbami, obchody a okolím? Jaká je tu 

dostupnost, nedostatky? 

R: No tak na náměstí si myslím, ţe těch obchodů je málo, ale zase jsou tam jiný přednosti, 

kde jsou taková kulturní, restaurační zařízení.  

T: A kdybyste chtěl třeba něco nakoupit? 

R: Tak tady určitě ne, to těţko. 

T: Takţe nejste moc spokojený s podmínkami pro kaţdodenní ţivot. 

R: Tak to nejsem rozhodně, ne. 

T: A co byste například vyzdvihli? 

R: Ty restaurace, je tady pěkný divadlo, pěkně to tady je zrekonstruovaný, ty domy z toho 

čela a to je asi všechno. 

T: Registrujete, ţe je to historické prostředí? 

R: No určitě. 

T: A navštívil jste nějaké památky? 

R: Navštívil jsem Bílou věţ, chrám sv. Ducha, nebo jak se to jmenuje. 

T: Znáte podrobně náměstí a přilehlé okolí?  

R: Okolí znám pouze ty sady Ţiţkovy a jinak takhle na druhou stranu to moc neznám. 



T: Jak na vás působí okolí? 

R: No tak ty sady jsou pěkný, to se mi vcelku líbí, a kdyţ projíţdím třeba pod těma hradbama 

z druhý strany, tak se mi zdá, ţe uţ to opravujou a není to špatný. 

T: Máte tu nějaké problémy, nebo co byste vylepšil?  

R: No tak hlavně mně vadí, co udělali teď ten parkovací systém, ţe prakticky město nedostává 

z toho prakticky nic a jde to soukromé firmě, která se nepodílí vůbec na ţádném zvelebování 

a takový. To parkování ta plocha, je na tom náměstí špatná, ve špatném stavu, nehledě na to i 

ty silnice, je to dláţděný ale bohuţel je to jako tankodrom. 

T: Takţe celkový vzhled náměstí jak na vás působí? 

R: No tak, jako není to špatný, první pohled kdyţ se člověk podívá po těch budovách, tak si 

řekne, ţe to není špatný, po té revoluci se to zlepšilo no. Ale jinak ten dojem to kazí právě ty 

parkovací místa a ta silnice. 

T: Jaký názor máte na dopravu? A dostupnost z okolních částí města?  

R: No tak jako, doprava jako v Hradci je řešená vcelku dobře, protoţe na to náměstí se člověk 

dobře dostane na kteroukoliv stranu vcelku rychle. MHD je výborný. 

T: Jaký máte názor na zeleň v těchto prostorech?  

R: No tak abych pravdu řek, tak tam snad ţádná zeleň ani není, kromě nějakých květináčů. 

T: Je tu podle vás hluk?  

R: No tak to se mi nezdá. 

T: Tak jo, druhá otázka, jak trávíte svůj volný čas v tomto prostředí? Chodíte třeba na akce, 

které se tu konají? 

R: Tak určitě, chodil jsem občas na silvestra, občas na Elišku. 

T: A líbí se vám to? 

R: No tak není to špatný. Jsou tam ty trhy různý, no tak asi se snaţí to město, aby se to trošku 

oţivilo. Občas do divadla, ale to uţ taky jen občas. A jinak zajdu někdy na to pivo no. 

T: Potkáváte se tu se známými, přáteli?  

R: Potkávám právě v restauračních zařízeních. 

T: Odpočíváte tu rádi?  

R: No to moc ne, nechodím sem odpočívat. 

T: Takţe tento prostor vyuţíváte jen k setkávání s přáteli. 



R: Přesně tak. 

T: Myslíte, ţe je tento prostor vyuţíván všemi generacemi? Nebo je určen jen pro někoho?  

R: No já si myslím, ţe teď je určen jen pro ty mladý, který se tam stáhnou do těch hospod. 

Pro děti sem tam nic neviděl, a pro seniory, kdyţ má člověk vyšlapat ty schody, tak to taky 

není nic moc. 

T: Takţe na otázku jací lidé se tu vyskytují nejčastěji, asi studenti ţe? 

R: Studenti. 

T: Je tu podle vás bezpečno? 

R: Já si myslím, ţe jo. 

T: Jaké se vám zdají ceny v této lokalitě?  

R: Jsou trošku vyšší, neţ normálně. 

T: Jaký názor máte na rekonstrukce? Jestli víte, které proběhly a které mají třeba proběhnout? 

R: Tak to teda nevím a ani se o to nestarám. 

T: Víte určitě třeba pivovar, zahrady… 

R: No tak pivovar, ţe to to město opravilo, je to hezký, protoţe by to asi nikdo jiný neudělal. 

T: A nebo třeba Bono publico, zpívající schody… 

R: Zpívající schody, to si myslím, ţe patří asi k tomu pivovaru, jak to zrekonstruovali, a Bono 

publico, to si myslím, ţe spíš upadá, to kdysi opravené bylo, ale uţ je to pár let, co to slouţí, 

no jen ţe udělali ty terasy, na těch hradbách a to si myslím, ţe je pěkný. 

T: Ale asi vám nějak neovlivnily ţivot.. 

R: To určitě ne, jen se na to hezky kouká. 

T: Chcete, aby si město zachovalo historický odkaz, nebo byste rádi moderní centrum?  

R: Já si myslím, ţe by bylo lepší to nechat tak, jak to je, spíš to historické centrum, aby to 

bylo, ale kdyby nějaký architekt do toho zasadil nějakou svojí myšlenku, tak něco moderního, 

tak bych se tomu asi taky nebránil. 

T: Co říkáte na hospodaření města s těmito projekty? Jestli víte, kolik co stálo, jestli je to 

předraţené, nebo optimální? 

R: To určitě je to předraţené, jak se říká, přes tu miliardu, nebo kolik stál ten pivovar, to se mi 

zdá teda dost, ale to musí posoudit někdo jinej no. 



T: Po těchto rekonstrukcích- zdají se vám tyto prostory lepší?  

R: Určitě. 

T: Je něco, s čím jste byl spokojen více před rekonstrukcí? 

R: No tak je škoda, ţe ten pivovar skončil. 

T: Máte nějaké své nápady, návrhy na vylepšení? Co by se mohlo vylepšit a jak? 

R: No tak moderní jsou tyhlety parkoviště podzemní, ale to asi je tak nákladný, ţe do toho 

nikdo jen tak nepůjde. 

T: Myslíte, ţe se funkční prostředí mění spíše k lepšímu? 

R: Určitě k lepšímu. 

T: A poslední otázka, zajímáte se o dění v této lokalitě? Máte vhodné dostupné zdroje?  

R: To ne, nesleduju. 

T: Takţe se ani neangaţujete ve veřejných věcech. 

R: Určitě ne.  

T: Tak to je vše, děkuji. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

 

 

 



Rozhovor č. 6 

 

Paní Nikola - obyvatelka 

 

T: Takţe základní údaje o vás, kolik vám je, jaké je vaše vzdělání, kde bydlíte a s kým? 

R: Jo, takţe věk 20, vzdělání mám středoškolský s maturitou a bydlím s rodiči na náměstí. 

T: Jak dlouho bydlíte na náměstí? 

R: Od narození, takţe 20 let. 

T: Chtěl byste tu bydlet natrvalo? 

R: Ano. 

T: Jak jste spokojena se sluţbami, obchody a okolím na kaţdodenní ţivot? 

R: Jo, všechno je dostupný. Potraviny a tak. 

T: S čím jste spokojena? 

R: S nočním ţivotem. A s blízkostí všeho. 

T: Musíte za něčím dojíţdět do jiných částí města? 

R: Nemusím, všechno mám blízko chůzí. 

T: Registrujete, ţe bydlíte v historickém prostředí? 

R: Ani ne, kdyţ tu jsem od narození. Takţe to nevnímám. 

T: Takţe znáte podrobně náměstí a okolí? 

R: Ano. 

T: A jak se tu cítíte? 

R: Výborně. 

T: Máte s něčím problémy? 

R: Ano, s opilcem. Ten noční ţivot, kdyţ jsem někde nebyla, tak to pro mě byla nevýhoda. A 

jinak třeba parkování, vím, ţe pro ostatní je to problém, ale pro nás ne, my parkujeme ve 

dvoře.  



T: A jak na vás působí celkový vzhled náměstí?  

R: Asi dobře, tak třeba ty zahrádky v létě, to je supr a mohla by se moţná opravit ta cesta u 

toho morového sloupu, ale jinak je to asi v pohodě. 

T: Jaký názor máte na dopravu? A dostupnost z okolních částí města?  

R: Dobrý, všude se dostanu, není to Praha no. 

T: Jaký máte názor na zeleň v těchto prostorech?  

R: Jo dobrý, teďka dole jsou ty Ţiţkáče, takţe je to dobrý. 

T: Je tu podle vás hluk?  

R: No v pátek, sobotu ti opilci, ale jinak v pohodě no. 

T: Jak trávíte svůj volný čas v tomto prostředí? Chodíte na akce, které se tu konají?  

R: No vím akorát o Elišce v září, divadelní festival v červnu, to chodím. 

T: A tam se potkáváte se známými a přáteli? 

R: Jo. 

T: Odpočíváte tu ráda? 

R: Jojo. 

T:  Je tento prostor vyuţíván všemi generacemi? Nebo je určen spíše jen pro někoho? 

R: Já myslím, ţe asi všemi generacemi. 

T:  Navštěvujete často restaurace, bary, diskotéky?  

R: Často. 

T: Je tu podle vás bezpečno?  

R: Určitě. 

T: Jaké se vám zdají ceny v této lokalitě? Levné, odpovídající, předraţené?  

R: Tak někde předraţené, ale jinak odpovídající. 

T: Jakou máte úroveň bytu?  

R: Dobrou.  

T: Jste spokojena s vaším bydlením?  



R: Jo jsem, tady na náměstí jsou sice vysoký stropy, takţe se špatně vytápěj, ale jinak 

v pohodě. 

T: Jste spokojena s výhledem z okna?  

R: Jo, koukáme na Bílou věţ, takţe spokojenost. 

T: Je něco, co vás irituje? 

R: Asi ne. 

T:  Jak jste spokojena se sousedy? Potkáváte se s nimi? Znáte své nejbliţší sousedy? 

R: Jo jsem spokojená, potkávám, jsou to moji kamarádi. 

T: Jak nahlíţíte na inovace, rekonstrukce, revitalizace?  

R: Myslím, ţe dobrý. 

T: Víte například, které změny uţ proběhly, nebo teprve proběhnou? 

R: No vím o tom pivovaru, terasách a proběhnout má to náměstí. 

T: Ovlivnily vám nějak ţivot?  

R: Asi ne, jen ţe třeba si to můţu zkrátit přes terasy, pivovar je taky průchozí. 

T: Chcete, aby si město zachovalo historický odkaz, nebo byste ráda moderní centrum?  

R: Určitě historický. 

T: Co říkáte na hospodaření města s těmito projekty? Víte například přibliţné investice? Je to 

optimální, předraţené?  

R: Nevidím do toho a nezajímám se o to. To spíš můj taťka, ten se hodně zajímá, tak mi pak 

vţdycky třeba něco řekne. 

T: Po těchto rekonstrukcích- zdají se vám tyto prostory lepší? Nebo horší?  

R: Určitě lepší. 

T: S čím jste byla spokojena více před rekonstrukcí?  

R: S ničím, teď je to lepší. 

T: Máte nějaké své nápady, návrhy na vylepšení? 

R: No tak třeba to podzemní parkoviště, i kdyţ nevím, jsou tam nějaký katakomby, jestli by to 

vůbec šlo.  



T: Myslíte, ţe se funkční prostředí mění spíše k lepšímu/horšímu? 

R: Určitě k lepšímu. 

T: Zajímáte se o dění v této lokalitě?  

R: Nezajímám, zdroj mám internet a svýho taťku.  

T: Děkuji za váš čas. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  



Rozhovor č. 7 

Kafé na kole, pan Jakub - podnikatel 

 

T: Tak jestli byste se mi mohl nejdříve představit? Jaký je váš věk, vzdělání, profese a kde 

bydlíte? 

R: Jakub, je mi 28 let, vzdělání mám střední školu s maturitou a moje profese je teďka barista, 

kavárník. 

T: A kde bydlíte? 

R: V Hradci Králové, v Kuklenách. 

T: Jak dlouho podnikáte v historickém centru města? 

R: 1 rok. 

T: Takţe první otázka, jak jste spokojen se sluţbami, obchody a okolím? 

R: No spokojen jsem co se týče restaurací ale jinak tady chybí třeba ňákej obchod 

s potravinama. 

T: Chtěl byste tu podnikat nastálo?  

R: Ano. Určitě.  

T: Jaké máte zkušenosti se zákazníky? A jací to převáţně jsou? 

R: Jen ty nejlepší. A chodí sem různorodá skupina, studenti, lidé středního věku i senioři, 

rodiny s dětmi, skoro všichni si myslím. Teď se právě naučili chodit i dědečkové a babičky, 

tak je to super. 

T: Prosperuje vaše podnikání? Jak se vám daří? 

R: Celkem jo. 

T: Vyhovuje vám tato lokalita pro vaše podnikání? 

R: Jo, pro kavárnu to tady je docela dobrý. 

T: Naráţíte zde na nějakou konkurenci? 

R: No těţko říct, jako kavárny tady jsou, ale většinou to jsou i restaurace, a jinak máme hodně 

spřátelených kaváren, se kterýma se podporujeme a navzájem si posíláme lidi. Takţe nevím, 

jestli se tomu dá říkat konkurence. A samozřejmě tady jsou i jiný kavárny, ale myslím, ţe si 

nekonkurujeme, kaţdý máme jiný zaměření. 



T: S čím jste na náměstí spokojen? 

R: No ţe se dá jít na oběd, do hospody ale jinak tady nic moc není no. 

T: Musíte za něčím dojíţdět do jiných částí města?  

R: To určitě. 

T: Registrujete, ţe podnikáte v historickém centru? 

R: No kdyţ jsme to tady předělávali, tak jsme museli jednat s památkářema. 

T: A památky znáte, navštívil jste je? 

R: No tak já jsem hradečák, takţe jo. 

T: Jak se tu cítíte, jak na vás působí okolí, jaký máte pocit?  

R: Dobře, na tu rekonstrukci náměstí uţ se těšíme, ale jinak to tady je dobrý. 

T: Co byste chtěl vylepšit? 

R: Asi bych tady dal 30 všude, protoţe tady není omezená rychlost, coţ si myslím, ţe není 

úplně dobře. Pak bych omezil to parkování na náměstí, připadá mi, ţe tam těch míst je moc. 

T: A jak se vám líbí vzhled toho parkoviště? 

R: No je to betonová placka no, to by se mělo nějak změnit. 

T: Jaký máte názor na zeleň v těchto prostorech?  

R: No spíš pod náměstím no, tady na Malým náměstí je pár stromů, ale určitě by to chtělo dát 

víc zeleně tady na Velký. 

T: Je tu podle vás hluk?  

R: Jo, jak jsou tady ty kostky hodně děravý a právě tím, ţe není omezená rychlost, takţe kdyţ 

někdo jede 50, tak je to hrozný. 

T: Jak trávíte svůj volný čas v tomto prostředí? Chodíte na akce, které se tu konají?  

R: Jasně, chodíme do klubu na koncerty, na divadelní festival… 

T: Potkáváte se tu se známými, přáteli?  

R: Jojo. 

T: Odpočíváte tu rádi?  

R: To moc ne, spíš jinde. 



T: Takţe tento prostor vyuţíváte jen k podnikání a setkávání s přáteli. 

R: Ano. 

T:  Je tento prostor vyuţíván všemi generacemi?  

R: Myslím, ţe jo. Potkávám tady různý generace.   

T: Navštěvujete často restaurace, bary, diskotéky?  

R: Jojo, docela často.  

T: Je tu podle vás bezpečno?  

R: Přijde mi, ţe jo. 

T: Jaké se vám zdají ceny v této lokalitě?  

R: Tak nějak normální. Dají se tady najít jak levnější podniky, tak draţší. 

T: Jaký názor máte na rekonstrukce? Jak nahlíţíte na rekonstrukce, které uţ byly nebo teprve 

proběhnou? 

R: Tak vím, ţe se Malý náměstí předělávalo před nějakou dobou, jinak ţe opravovali ty 

hradby, kdyţ se dělal pivovar a vlastně teď se snaţej nějak to celkově, ţe by chtěli 

revitalizovat Ţiţkovy sady, a hlavně to Velký náměstí, který je potřeba. 

T: Ovlivnily vám nějak ţivot ty rekonstrukce? 

R: Pivovarem se dá projít, takţe kdyţ někdo chce jít nahoru, tak si zkrátí cestu a vypadá to líp, 

neţ kdyţ to bylo rozpadlý. A Malý náměstí, to taky chtělo zrekonstruovat, tam je to teďka 

takový zvláštní, takový moc holý. Je tam moc mrtvo, akorát kdyţ je ten divadelní festival. 

T: Chcete, aby si město zachovalo historický odkaz, nebo byste rádi moderní centrum?  

R: No, já to beru tak, ţe Hradec má 2 centra, jedno tohle historický a druhý kolem 

Masarykáče moderní. Takţe chci historický. 

T: Co říkáte na hospodaření města s těmito projekty? Víte například přibliţné investice?  

R: No vím, je to drahý a trvá to moc dlouho. Pivovar byl hodně drahej třeba. Tak oni utrácej 

hodně peněz. 

T: Po těchto rekonstrukcích- zdají se vám tyto prostory lepší nebo horší?  

R: Já si nepamatuju, jak vypadalo Malý náměstí předtím, ale asi lepší, ale chtělo by to tam 

nějak oţivit no.  

T: Máte nějaké své návrhy na vylepšení? 



R: Moc ne, moţná víc míst k sezení na náměstí, nevím co by tam přilákalo lidi. 

T: Myslíte, ţe se funkční prostředí mění spíše k lepšímu nebo k horšímu? 

R: Jo určitě k lepšímu. 

T: A poslední otázka, zajímáte se o dění v této lokalitě? Máte vhodné dostupné zdroje?  

R: Jo, máme kontakty mezi lidma, co pořádají akce, koukám na stránky města no. Akorát pak 

musíme vědět, ţe tady třeba bude víc lidí, abychom zvládli nápor těch hostů.  

T: Angaţujete se nějakým způsobem na veřejných věcech?  

R: Podílíme se na konání různých akcí, občas máme nějaký koncert a dáváme prostor, kdyţ 

někdo chce pomoct. 

T: Takţe jste aktivní v těchto věcech. 

R: No, snaţíme se.  

T: Měl jste nějakou příleţitost vyjádřit se k plánovaným změnám?  

R: Ne, my nejsme majitelé tohoto prostoru, takţe nás se nikdo neptá. A asi nemáme ţádný 

právo se k tomu vyjádřit. 

T: Zapojujete se např. do diskuzí na internetu?  

R: Ne, to ne.  

T: Dobře, děkuji za rozhovor. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

 



Rozhovor č. 8 

Paní Iveta - obyvatelka 

 

 

T: Tak nejdříve mi povězte něco o vás, jaký je váš věk, vzdělání, profese? 

R: Tak jmenuji se Iveta, je mi 50, vystudovala jsem gymnázium, profese-jsem OSVČ a 

bydlím na Velkém náměstí. 

T: Jak dlouho bydlíte na náměstí? 

R: 8 let. 

T: Chtěla byste tu bydlet natrvalo?  

R: Asi jo, i kdyţ teď se budu stěhovat do domečku. 

T: Jak jste spokojený se sluţbami, obchody a okolím na kaţdodenní ţivot? Jaká je dostupnost, 

jejich nedostatky, výhody, neţ zbylé části města? 

R: No, uţ tady je skoro všechno, uţ tady jsou i lahůdky, ale na kaţdodenní nákup třeba 

potravin to není. 

T: Co byste vyzdvihla? S čím jste nadmíru spokojena?  

R: Restaurace, hospody, divadlo. 

T: Musíte za něčím dojíţdět do jiných částí města?  

R: No na nákupy jezdíme pryč. 

T: Registrujete, ţe bydlíte v historickém prostředí? 

R: Ano. 

T: A navštívila jste památky? 

R: Ne. 

T: Ale znáte podrobně náměstí a okolí. 

R: To jo. 

T: A jak na vás působí okolí? Jak se tu cítíte? 

R: Krásně. Líbí se mi tu. 



T: A co byste vylepšila? 

R: Parkování. 

T: A co přesně na parkování? 

R: Není kde parkovat a parkovací systém. Je to drahý a ošklivý. 

T: Jaký máte názor na zeleň v těchto prostorech?  

R: No pod náměstím dobrý, ale jinak nic moc. 

T: Je tu podle vás hluk?  

R: Ne. 

T: Jakou máte úroveň bytu?  

R: 1. kategorie.  

T: Jste spokojena s vaším bydlením?  

R: Ano. 

T: Jste spokojena s výhledem z okna?  

R: Ano, koukám na hory. 

T: Jak jste spokojen se sousedy? Potkáváte se s nimi? Znáte své nejbliţší sousedy? 

R: Ne. 

T: Jak trávíte svůj volný čas v tomto prostředí? Chodíte na akce, které se tu konají?  

R: Ano, na všechny. 

T: Potkáváte se tu se sousedy, známými, přáteli?  

R: Ano. 

T: Vyuţíváte tento prostor jinak, neţ k bydlení a setkávání s přáteli?  

R: Ne a neodpočívám tady. 

T: Myslíte, ţe je tento prostor vyuţíván všemi generacemi? Nebo je určen spíše jen pro 

někoho?  

R: No, spíš pro ty mladší to tady je. 

T: Navštěvujete často restaurace, bary, diskotéky?  



R: Ano. 

T: Je tu podle vás bezpečno?  

R: Jo. 

T: Jaké se vám zdají ceny v této lokalitě? Levné, odpovídající, předraţené?  

R: Odpovídající. 

T: Jaký názor máte na rekonstrukce? Víte například, které změny uţ proběhly, nebo teprve 

proběhnou? 

R: Viděla jsem plán rekonstrukce, je to potřeba, i kdyţ se někdo vzteká. 

T: A víte, které změny uţ proběhly? Například terasy atd.? 

R: No, vím, to se mi líbí. 

T: Ovlivnily vám nějak ţivot?  

R: Ne. 

T: Chcete, aby si město zachovalo historický odkaz, nebo byste ráda moderní centrum?  

R: Historické. 

T: Co říkáte na hospodaření města s těmito projekty? Víte například přibliţné investice? Je to 

optimální, předraţené?  

R: Nevím. 

T: Byla jste s něčím spokojena více před rekonstrukcí? 

R: Já jsem to ani nezaznamenala, mě se to nijak nedotklo. 

T: Myslíte, ţe se funkční prostředí mění spíše k lepšímu nebo k horšímu? 

R: Já myslím, ţe je to nastejno. 

T: Zajímáte se o dění v této lokalitě? Jestli například hledáte na internetu, nebo jestli se nějak 

angaţujete, nebo podepisujete petice? 

R: Ne.  

T: Děkuji za rozhovor. 

 

 

 

  



Rozhovor č. 9 

Iva - obyvatelka 

 

T: Řekla bys mi základní údaje o tobě? 

R: Jmenuji se Iva, je mi 24 let, mám zatím dokončené středoškolské vzdělání s maturitou, ale 

studuji na vysoké škole a bydlím přímo vedle magistrátu, tady pod náměstím. 

T: Jak dlouho tu bydlíš? 

R: Já jsem tu vyrůstala, protoţe jsme tu bydleli s rodiči a se sestrou, ale pak se naši 

přestěhovali do Kuklen a já jsem tu zůstala. 

T: Chtěla bys tady bydlet natrvalo? 

R: Jo, mně se Hradec hrozně líbí jako město a hlavně někdy je tady nuda, se mi zdá, ale pro 

rodinu je to skvělý místo, si myslím. 

T: Takţe první otázka, jak jsi spokojena se sluţbami, obchody a okolím? Jaká je jejich 

dostupnost, nedostatky, výhody? 

R: No, právě mi schází, ţe tam nejsou někde nějaký potraviny. Já chodím nakupovat do Erka, 

kam můţu dojít pěšky, ale to je takovej miniaturní obchůdek a potom je nejblíţ Kaufland, ale 

tam jet nějakým autobusem je zbytečný, protoţe tam nic nenavazuje, proto chodím přes park. 

A jinak jezdím třeba autobusem do Tesla nebo tak, ale raději bych nakupovala někde blíţ. 

T: A nějaké výhody? 

R: No, právě třeba na tom náměstí, se mi zdá, ţe tam je hodně restaurací, takţe někdy je 

vyuţiju i v poledne, ale spíš večer s nějakými známými, tak jdeme do nějakého baru nebo tak. 

Ale zdá se mi, ţe je to všechno jako v okolí. I třeba v kopečku, já tam třeba nenakupuju, ale 

v kopečku jsem koukala, ţe tam jsou asi 3 zeleniny u sebe, ještě jedna u Adalu, potom jsou 

tam asi dvoje lahůdkářství, ale není to prostě taková prodejna, kde jdeš a vybereš si věci do 

košíku.  

T: Registruješ, ţe bydlíš v historickém prostředí? 

R: Jo, mně se to tady hrozně líbí, pokaţdý obdivuju Bílou věţ, kterou teď opravili a třeba ty 

uličky na starým náměstí, jsou pěkný třeba na procházku, ale bohuţel toho moc nevyuţívám, 

protoţe přes den mě moc neláká tam jít. A teď jsem si uvědomila, ţe tam jsou i ty hradby 

opravený, a ty jsou taky moc hezký na posezení, takţe moţná se mi to zdá, ţe teď přes zimu 

jsem to tam nevyuţívala, ale třeba na jaře a v létě budu. 

T: Znáš podrobně náměstí a okolí? 

R: Jo, já si myslím, ţe jo. 



T: Okolí na tebe působí dobře, hezky? 

R: No, je to takový, někdy to tam je tichý, hlavně na náměstí, ale jinak jak je tam to 

parkoviště přes to historický centrum, tak to se mi moc nelíbí no. 

T: Máš nějaký problémy s něčím? 

R: No to parkoviště, i kdyţ já chodím spíš pěšky nebo na kole, takţe parkoviště moc neřeším, 

ale vím ţe třeba rodiče jo. My máme parkoviště tam u magistrátu, ale třeba přes týden je 

vyhrazený pro úředníky z magistrátu a musí se platit, ale o víkendu je zadarmo, takţe to je 

dobrý. No a na náměstí je to parkoviště prostě hnusný. 

T: A co bys vylepšila? 

R: No tak právě ten vzhled toho Velkého náměstí, protoţe myslím, ţe na to, ţe je to centrální 

část, tak by se tam mohlo konat třeba víc akcí. Protoţe se tam koná jen Eliška, svatý Martin, 

svatý Václav, divadelňák no. Je blbý, ţe se to musí pokaţdý vyklidit od aut, protoţe myslím, 

ţe by to bylo uţitečnější.  

T: Jaký názor máš na dopravu? A dostupnost z okolních částí města?  

R: No já si myslím, ţe je tady skvělá doprava MHD, takţe proto ani mě to nějak nenutí, abych 

jezdila autem. I kdyţ mám řidičák, ale nevyplatí se mi to. Tady je všude parkovný, musela 

bych všude platit a třeba i kdyţ mi rodiče říkaj, ať řídím, tak nechci. A jinak pěšky se všude 

po Hradci dá taky skvěle dojít protoţe je to placka a moc se nezadejchám. 

T: Jaký máš názor na zeleň v těchto prostorech?  

R: No, tady je asi nulová. Koukala jsem, ţe na Malým náměstí jsou asi 2 stromy, ale potom na 

těch hradbách, tam je to pěkný. I kdyţ to si myslím, ţe neplatilo město, ale ta církev, co tam 

má prostory. Ale je to tam pěkný, takový relaxační. Jsou tam i nějaký fontánky, a potom dole 

jsou parky. To si myslím, ţe kompenzuje to okolí. 

T: Je tu podle tebe hluk?  

R: No myslím, ţe na náměstí jenom od těch aut a jinak se tam teď opravuje ta galerie, tak to 

není pěkný, a myslím si, ţe tu galerii opravujou kaţdejch 5 let. A jinak hluk, asi večer, kdyţ 

se tam dějou ty akce, pátky a soboty, kvůli opilcům, jinak si myslím, ţe ne. 

T: Jakou máš úroveň bytu?  

R: Asi dobrou. 

T: Jste spokojen s vaším bydlením?  

R: Jo. 

T: Jste spokojen s výhledem z okna?  



R: No, já koukám do kanceláří magistrátu, takţe moc ne. Jinak koukám ještě na parkoviště a 

v dáli vidím park. Takţe moc pěkný výhled nemám. 

T: Je něco, co tě irituje? 

R: No, třeba ty kanceláře, oni začínaj pracovat uţ v 7 ráno, a kdyţ je třeba v zimě ještě tma, 

tak mi to vadí. Ale zase můţu kontrolovat úředníky, jak pracujou. 

T: Jak jste spokojena se sousedy? Potkáváš se s nimi? Znáš své nejbliţší sousedy? 

R: No jelikoţ jsem tu vyrůstala, tak ty, co tu jsou pořád, tak je znám a zdravím je, ale teď 

nademnou je sousedka a ta je šílená. Má dvě děti a pořád na ně křičí. Vůbec nevím, co mám 

dělat. Jinak je to v pohodě. 

T: Jak trávíš svůj volný čas v tomto prostředí? Chodíš na akce, které se tu konají?  

R: No já chodím většinou s kámoškama, kdyţ se domluvíme a třeba na Elišku chodím, ale zdá 

se mi, ţe kdyţ je nějaká ta akce tak se tady sejde celej Hradec. Takţe je vidět, ţe hradečáci 

tyhle akce vyhledávaj, je vidět, ţe je chtěj mít, ale je toho nedostatek, coţ si myslím, ţe je 

škoda. Třeba i rodiny s dětmi maj problém nějakého vyuţití pro ty děti, protoţe pak choděj na 

akce pro vysokoškoláky, protoţe nevědí, jak je zabavit. To mě štve na Hradci, ţe je kulturně 

zabitej, ţe by se to dalo vyuţít víc.  

T: Potkáváš se tu se sousedy, známými, přáteli?  

R: No teď jak byla ta zima, tak sem moc ven nechodila, ale jinak určitě si zajdu někam do 

kavárny a i kolem řeky je pěkný si sednout, do parku, tam jsme i grilovali. 

T: Myslíš, ţe je tento prostor vyuţíván všemi generacemi? Nebo je určen spíše jen pro 

někoho?  

R: No, ty soboty a pátky se mi zdá, ţe je to spíš pro mladý nebo pro starší generaci, který 

choděj někam pít, ale třeba dole u Adalu, tam se to taky hodně vyuţívá. Na Adalbertinu se 

taky koná hodně koncertů a tak. Ale není to tady nějak pro důchodce no. 

T: Navštěvuješ často restaurace, bary, diskotéky?  

R: Docela jo, abych neseděla doma, tak jdu s kámoškama. 

T: Je tu podle tebe bezpečno?  

R: Na náměstí jo, třeba v noci, já většinou chodím, třeba jdu od Adalu pěšky domů a pokaţdý 

vidim policajty, jak to tam objíţděj a kontrolujou. Moţná nějaký zadní uličky, ty jsou takový, 

nevypadaj věrohodně, ale tam se moc nezdrţuju. 

 

T: Jaké se ti zdají ceny v této lokalitě? Levné, odpovídající, předraţené?  



R: No, právě ţe na tom náměstí se mi zdá, ţe ty krámy jsou draţší, třeba oblečení, nějaký šaty 

za několik tisíc, tak to se mi zdá drahý. No a restaurace, polední menu se mi zdá, ţe se dá najít 

levný, ale myslím si, ţe jinak přes den je to draţší, ale záleţí jak který. Myslím, ţe někde to je 

levný, a třeba v Kopečku, tam ani moc nechodím, protoţe právě mám takovou představu, ţe 

to tam je drahý a nechodím tam nakupovat. 

T: Jaký názor máš na rekonstrukce? Víš například, které změny uţ proběhly, nebo teprve 

proběhnou? 

R: Tak proběhla teď rekonstrukce tý Bílý věţe, a to si myslím, ţe uţ to potřebovalo opravu, 

protoţe to uţ nebylo moc bezpečný si myslím, kdyţ jsem tam byla. Ta podlaha tam byla 

divná. A potom se opravovaly ty hradby, coţ se taky pěkně uďálo, myslím, ţe je to pěkný. 

Potom vlastně ten pivovar, kde je teď Krajský úřad. Ale to si myslím, ţe je to pro ty úředníky, 

to se mi zdá, ţe hodně věcí na náměstí je draţších, protoţe to je právě pro ty z vyšších pozic. 

Ale maj to tam pěkně udělaný. Je škoda, ţe se tam zničil ten pivovar, protoţe sem nedávno 

slyšela, ţe byl na dobrý úrovni, jen ho prostě chtěl někdo zničit, tak to prostě udělal. A určitě 

by to chtělo to Velký náměstí opravit. Ale i vlastně Malý náměstí se opravovalo a to je docela 

pěkný.  

T: To kaţdý říká, ţe je takové mrtvé. 

R: Je no, já jsem koukala, ţe tam je asi 5 laviček, jsou tak divně daný pod stromama, ţe 

moţná si tam někdo sedne v létě, ale je fakt, ţe nikdo tam nebyl, nikdo tam neseděl, to je fakt. 

Ale popravdě nevím, jak by se to dalo nějak zlepšit. Já nevím, proč tam lidi nechodí, to je 

zvláštní. 

T: Ovlivnily vám nějak ţivot?  

R: Myslím, ţe mě to nějak neomezilo. Teď mě ještě napadlo, jak se opravovala ty silnice pod 

hradbami, to bylo takový otravný, jinak nic. 

T: Chceš, aby si město zachovalo historický odkaz, nebo bys ráda moderní centrum?  

R: Já myslím, ţe je to starý centrum města, tak si myslím, ţe by to mělo bejt historický. 

T: Víš například, jak hospodaří město s těmito projekty? Jestli je to optimální nebo 

předraţené? 

R: No, všichni na to nadávaj, třeba můj táta, hrozně na to nadává, jak je to zkorumpovaný a 

tak, a myslím si, ţe na tom nějaká pravda bude. Třeba to parkovný, to se prodalo nějaký firmě 

a prostě aby z toho měli výhody ty zastupitelé kraje. Prostě se udělá nějaká zakázka. Ale třeba 

maj nějaký dotace z evropský unie a maj na to třeba 3 roky, aby to postavili, tak se moc neptaj 

lidí na názor a prostě udělaj nějakej projekt a oznámí se to a udělá. Ale zdá se mi, ţe poslední 

dobou si můţou lidi i stěţovat, takţe se třeba hodně projektů zastavilo, protoţe se to lidem 

nelíbilo. Takţe uţ se to nějak mění no. 

T: Zdá se ti,ţe jsou po těchto rekonstrukcích tyto prostory lepší nebo horší? 

R: Já si myslím, ţe to je k lepšímu. Nic mě teď nenapadá, co bylo lepší předtím. 



T: Myslíš si , ţe se funkční prostředí mění spíše k lepšímu nebo k horšímu? 

R: No, to právě teďka uvidíme no. Po tý opravě Velkého náměstí. Ale třeba ty hradby, tak to 

se určitě zlepšilo k lepšímu. Předtím to nebylo k vyuţití a teďka se tam můţe chodit na 

odpočinek, coţ si myslím, ţe je pěkný. Moc se mi nelíběj Ţiţkovy sady, protoţe ono je to 

takovej les, takovej lesopark. 

T: Zajímáš se o dění v této lokalitě? Zajímáš se o to, máš nějaké dostupné zdroje? 

R: Já myslím, ţe určitě. Určitě mě to zajímá, hodně se o tom píše v Radnici, nebo na 

facebooku stránka Hradec Králové, kde vţdycky někdo udělá nějakej článek o tom, co se 

chystá. Úplně nechodím na nějaký rady zastupitelstva, nebo tak, ale myslím, ţe se o to 

zajímám. 

T: Angaţuješ se nějakým způsobem na veřejných věcech? Jestli jsi třeba podepsala nějakou 

petici? 

R: No kdyby byla třeba petice, aby tam nebylo tolik parkovacích míst na tom náměstí, tak to 

klidně podepíšu. Protoţe třeba nechápu, ţe i mladí lidi chtěj, aby tam bylo tolik míst, protoţe 

mladý lidi zaprvé nejsou nijak indisponovaní, takţe nemusej bejt líný, a kdyţ někdo jde do 

centra pít, tak stejně nemůţe řídit a stejně musí na autobus.  

T: Zapojuješ se např. do diskuzí na internetu?  

R: Jo, teď sem psala komentář na facebooku, protoţe uţ mě ty lidi štvali, a právěţe jsem tam 

komentovala něco, jestli chtěj dělat město pro auta a ne město pro lidi. Protoţe si myslím, ţe 

Hradec by moh bejt krásný cyklistický město, i kdyţ já taky nejezdím na kole, protoţe se 

bojím, aby mi ho nikdo neukrad. Tady se to krade, a přitom v jiných městech je to úplně 

nepochopitelný tohle, tady necháš 4 minuty stát kolo a oni ti ho ukradnou, takţe asi z toho 

důvodu nejezdím na kole. Jinak by se to tady krásně dalo vyuţít, ţe by se to třeba nějak 

podpořilo, ţe by se třeba udělaly stanoviště na půjčení kola, to si myslím, ţe by bylo dobrý.  

T: Dobře, děkuji za rozhovor. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Rozhovor č. 10 

Pan Filip -  podnikatel a obyvatel 

 

T: Můţete mi říci nějaké základní údaje o sobě? Jaký je váš věk, vzdělání, kde bydlíš? 

R: Jmenuji se Filip, je mi 22 let, moje vzdělání, mám dokončenou střední školu obchodu a 

ekonomie, kdy jsem 2 roky po Boţeně přestoupil a dokončil. Dále se věnuji na ţivnostenský 

list zprostředkovávání sluţeb pro zahraniční studenty a to je moje práce, tím se zabývám, 

jinak mě baví hrát fotbal a všechny sporty celkově. 

T: A kde bydlíte? 

R: Tady. 

T: A jak dlouho tady bydlíte? 

R: Bydlím tady necelé 2 roky a tu samou dobu i podnikám.  

T: Chtěl byste tu bydlet natrvalo? 

R: Určitě se tomu nebráním. 

T: Jak jste spokojený se sluţbami, obchody a okolím pro kaţdodenní ţivot? 

R: Tak samozřejmě je to tady omezený, je to tady separátní areál, kdy vlastně tady moc krámů 

a základních potravin není. Jsou tady moţnosti omezenější. Na druhou stranu tady je hodně 

restaurací a barů, to jich je podle mě zase aţ moc. Je to takový unikátní místo, který jinde 

v Hradci není, ale já jsem s tím do toho šel a mně to vyhovuje. 

T: Co byste vylepšil? 

R: No asi by bylo lepší, kdybych měl nějakou moţnost tady něco koupit a nemusel pro to 

někam jezdit. Ale zase chápu, ţe se s tím musí počítat a chápu ten záměr, protoţe nás tady je 

jen pár těch místních, takţe jsem s tím prostě smířeném. 

T: Co byste vyzdvihli? S čím jste nadmíru spokojen?  

R: Je to fajn, je tady velká moţnost ať uţ jakákoliv restaurace, ať uţ indická restaurace, 

nějaká mexická, staročeská, je to supr. 

T: Registruješ, ţe bydlíš a podnikáš v historickém prostředí? 

R: Uţ ne, uţ mi to připadá jako samozřejmost, a kdyţ vidím pár lidí, který se jdou podívat na 

katedrálu, tak si říkám jako co to dělaj, ţe je to normální. 

T: A navštívil jste tady památky? 



R: Určitě, v celém kraji. Cestuju rád. 

T: A jste spokojen se vzhledem náměstí? 

R: Líbí se mi památky, to náměstí logicky ne, všichni víme, ţe je potřeba to předělat. 

T: Co byste vylepšil? 

R: Je to věc, na který se shodnou asi všichni tady, ten povrch toho náměstí je potřeba zlepšit a 

druhá věc je to parkování, máme několik aut a zatím to řešíme támhle za rohem v parkovacím 

domě, ale samozřejmě bych přivítal nějakou lepší variantu. A taky ceny, chci, aby to bylo 

levnější. 

T: Jaký názor máte na dopravu? A dostupnost z okolních částí města?  

R: V Hradci je všechno kousek, takţe v pohodě. 

T: Jaký máte názor na zeleň v těchto prostorech?  

R: Tady ţádná není, na druhou stranu pod náměstím je park, Ţiţkovy sady, je to kousek. 

T: Je tu podle vás hluk?  

R: Já jsem asi na nejlepším místě, já jsem mile překvapenej, ţe tady ten hluk není. Je tady 

hromový ticho a to se změní maximálně v pátek večer.  

T: Jakou máte úroveň bytu? 

R: Tak kdyţ se rozhlédnete, tak já si myslím, ţe v pohodě. Je to teda sice starší barák, takţe 

logicky všechny trápí, ţe tady nejsou plastový okna, nebo dveře. Je tu velkej útěk energií, jsou 

tu vysoký stropy, ale majitel domu tenhle problém vyřešil. Udělal dvojitý strop a dal úsporný 

ţárovky, takţe zabil dvě mouchy jednou ranou. Jako na energie to moc dobrý není, na druhou 

stranu je to moderní, předělaný, je tady nový plynový kotel, kterej to trošku zachraňuje. 

T: Jste spokojen s výhledem z okna? 

R: No tak jelikoţ jsem v přízemí, tak výhled nic moc, ale nevadí mi to. 

T: Je něco co vás irituje? 

R: Ţe nemůţu dát ty úspornější okna, dveře. Jinak jsem naprosto spokojen, proto jsem si to 

vybral. 

T: Jste spokojený se sousedy? Potkáváte se s nimi? Znáte své nejbliţší sousedy? 

R: Tak tady v tom domě znám skoro všechny, jelikoţ majitel domu je tatínek mé bývalé 

spoluţačky, takţe se s ním znám dlouho.  

T:  Jak trávíte svůj volný čas v tomto prostředí? Chodíte na akce, které se tu konají?  



R: Věřím, ţe kdo tady bydlí, tak se ho to nějak týká, a kdyţ nejsem pryč, tak určitě rád zajdu. 

Eliška, ohňostroj.  

T: Potkáváte se tu se známými, přáteli? Nebo jen nutné schůzky?  

R: Obojí.  

T: Je tento prostor vyuţíván všemi generacemi? Nebo je určen spíše jen pro někoho? 

T: Já myslím, ţe určitě všema generacema, hodně vidím mladý lidi, ale i starší, který se třeba 

jdou podívat na katedrálu, takţe asi celý spektrum. 

T:  Navštěvujete často restaurace, bary, diskotéky?  

R: Nemám na to čas, ani chuť. Mám toho hodně v práci, samozřejmě, ţe občas zajdu, ale moc 

ne. 

T: Je tu podle vás bezpečno?  

R: Já mám za to, ţe jo. Je tady kamerový systém, policie za rohem. 

T: Jaké se vám zdají ceny v této lokalitě? Levné, odpovídající, předraţené?  

R: Asi odpovídající, není to ani levný, ani drahý. 

T: Jaký názor máte na rekonstrukce? Víte například, které změny uţ proběhly nebo teprve 

proběhnou? 

R: No tak zaregistroval jsem, pivovar, protoţe tam parkuju auto, no to je celej pivovar, 

parkovací dům plus terasy vedle, nevím přesně, jak se jmenujou. Zpívající schody, nějaký 

rekonstrukce Ţiţkových sadů, a něco na severních terasách. Před dvěma týdnama začali 

předělávat ještě galerii. To je věc, kterou pociťuju kaţdej den.  

T: A rekonstrukce, které se plánují? 

R: No doufám, ţe bude ta rekonstrukce toho povrchu náměstí no. 

T: A víte například, jak to má vypadat? 

R: Viděl jsem obrázky, těţko říct, jestli jsem z toho moudrej. Tam se řeší nějaký parkování, a 

trošku víc zeleně, ale jinak nic moc extra nevím. Vím, ţe kdyţ byly volby, tak s tim tady 

všichni mávali před očima, někdo mával, ţe chce nový stadion, někdo náměstí. 

T: Chcete, aby si město zachovalo historický odkaz, nebo byste rádi moderní centrum?  

R: Obojí. Chci, aby se tady prodávaly moderní věci v historickém prostředí. 

T: Co říkáte na hospodaření města s těmito projekty? Víte například přibliţné investice?  



R: Nesledoval jsem čísla popravdě, ale jako normální občan Hradce jsem spokojený 

s městem, váţím si toho, myslím si, ţe u nás to funguje dobře. Věci se dějou, teda kromě toho 

stadionu a náměstí, staví se, předělává se, modernizuje, Hradec se drţí kvality. A snaţí se 

zbavit těch horších částí. Já jsem s hospodařením města spokojenej. 

T: Po těchto rekonstrukcích- zdají se vám tyto prostory lepší? Nebo horší?  

R: Mě se to moc nedotklo, ale asi jo. Předtím se tam nedalo chodit a teď jo, omítka je 

předělaná, takţe určitě. 

T: Máte nějaké své nápady, návrhy na vylepšení?  

R: Já bych asi těţko někomu kecal do práce, ale jak říkám, mně se líbí to snoubení historický 

části města, která se pořád tváří jako historická, ale daj se tam nakoupit moderní věci. To je 

podle mě věc, která láká lidi. Takţe kdyby něco takovýho šlo zařídit, tak by to bylo fajn. 

T:  Zajímáte se o dění v této lokalitě?  

R: Zajímám se hlavně sám, tím co vidím, ale ţe bych vyloţeně vyhledával na internetu, nebo 

v novinách, to asi ne. Kdyţ se bude něco dít, ale ţe bych se nějak angaţoval, to asi ne. Já 

třeba pořádám nějaký veřejný semináře nebo věci, ale není to nic, co by oslovilo velkou 

veřejnost. 

T: Měl jste nějakou příleţitost vyjádřit se k plánovaným změnám? Zapojujete se např. do 

diskuzí na internetu?  

R: Uţ radši ne, to je boj s větrnými mlýny. Tam se člověk akorát pohádá a nic se nevyřeší.  

Část Podnikatel:  

T: Chtěl byste tu podnikat nastálo?  

R: Proč ne. Já bych tady chtěl mít určitě nějakou svojí kancelář, ale nebráním se expandování 

někam jinam.  

T: Vyhovuje vám tato lokalita pro vaše podnikání? 

R: Jo, já dělám s lidma, který jsou na blízku, takţe mi to dost vyhovuje. 

T: Jaké máte zkušenosti se zákazníky? 

R: Stoprocentně kladný. 

T: Prosperuje vaše podnikání?  

R: Určitě. 

T: Naráţíte zde na nějakou konkurenci? 



R: Nepřímou konkurenci mám, ale to co dělám já, tak je tak unikátní, takţe nevidím ţádnou 

přímou konkurenci.  

T: Můţu se zeptat, co přesně pro ty cizince děláte? 

R: Je to zprostředkování sluţeb, různý překlady, věci do školy, i jejich zábava a volnej čas, 

prostě se o ně staráme, chceme jim zprostředkovat to, co oni chtěj, takţe jim různě dáváme 

informace.  

T: Děkuji za rozhovor. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

 



Rozhovor č. 11 

Pan Tomáš - obyvatel 

 

T: Řeknete mi nějaké základní údaje o vás? Jaký je váš věk, vzdělání, profese, s kým tu 

bydlíte? 

R: Je mi 25 let, vystudoval jsem vysokou školu, tady bydlím asi rok a bydlím tu s přítelkyní. 

T: Kde pracujete? Kam chodíte do školy? 

R: Studuji na UHK a  pracuji ve společnosti prodávající sklo. 

T: Chcete tu bydlet natrvalo? 

R:  Asi ne. Jednou bych rád do vlastního domu. Ale zatím mi to úplně vyhovuje. 

T:  Jak jste spokojený se sluţbami, obchody a okolím? Jejich dostupnost, nedostatky, výhody 

neţ zbylé části města? 

R: Jo, spokojenej jsem. 

T:  Jste spokojen s podmínkami pro kaţdodenní ţivot? Proč?  

R: Jo, je to paráda. Všechno je kousek. 

T: Co byste vyzdvihli? S čím jste nadmíru spokojen?  

R: Dostupnost občanské vybavenosti. 

T: To myslíte jako restaurace, bary a hospody? 

R: Tak nějak. 

T: Musíte za něčím dojíţdět do jiných částí města? 

R: No tak určitě do práce, sport.. 

T: Registrujete, ţe bydlíte v historickém prostředí? 

R: Jo. 

T: A navštívil jste tu nějaké památky? 

R: No tak v Hradci  bydlím celý ţivot. Po roce na náměstí objevuju kaţdý den něco nového. 

Památky jsem navštívil asi všechny… 

T: Jak se vám líbí? Znáte podrobně náměstí a přilehlé okolí? 



R: Znám ho velmi dobře. 

T: Jak se tu cítíte, jak na vás působí okolí, jaký máte pocit?  

R: No tak působí na mě velmi přátelsky a pozitivně. 

T: Máte tady nějaké problémy, nebo co byste vylepšil? 

R: Problém je parkování…To ví asi kaţdý. 

T: Jak na vás působí celkový vzhled náměstí?  

R: Přímo Velké náměstí není úplně pěkný…ale  boční uličky, kde bydlím, jsou krásný.  

T: Jaký názor máte na dopravu? A dostupnost z okolních částí města?  

R: No tak kolem oběda je ta doprava šílená.  

T: Jaký máte názor na zeleň v těchto prostorech?  

R: Přímo na náměstí není ţádná. Ale v okolí je krásná. 

T: Je tu podle vás hluk? 

R: Ne.  

T: Jakou máte úroveň bytu?  

R: No asi dobrou, ne?  

T: Jste spokojen s vaším bydlením?  

R: Velmi mi to vyhovuje.  

T: Jste spokojen s výhledem z okna?  

R: No tak okno mám do Ţiţkových sadů, takţe jsem spokojenej.  

T: Je něco, co vás přímo irituje? 

R: No to parkování, jak uţ jsem říkal.  

T: Jak jste spokojen se sousedy? Potkáváte se s nimi? Znáte své nejbliţší sousedy? 

R: Moc jich neznám a potkám se s nimi velmi málo. 

T: Jak trávíte svůj volný čas v tomto prostředí? Chodíte na akce, které se tu konají? Líbí se 

vám?  



R: Chodím do kaváren, nějakejch hospod, restaurací i barů… pokud se tady koná nějaká akce, 

tak chodím i na ně.  

T: Potkáváte se tu se sousedy, známými, přáteli?  

R: No tak s přáteli chodím do těch hospod a tak. 

T: Odpočíváte tu rádi?  

R: Jo, docela jo.  

T: Vyuţíváte tento prostor jinak, neţ k bydlení, podnikání, setkávání s přáteli? 

R: No k tý zábavě.  

T: Myslíte, ţe je tento prostor vyuţíván všemi generacemi? Nebo je určen spíše jen pro 

někoho? 

R: Myslím, ţe je vyuţíván všemi generacemi.  

T: Je tu podle vás bezpečno? 

R: No tak relativně jo..ale bezpečno není nikde.  

T: Jaké se vám zdají ceny v této lokalitě? Levné, odpovídající, předraţené? 

R: No tak třeba byt, kde bydlím, je stejně drahej jako všude jinde v HK, takţe si myslím, ţe 

odpovídající.  

T: Jaký názor máte na rekonstrukce?  

R: No tak určitě jsem pro. 

T: Víte například, které změny uţ proběhly, nebo teprve proběhnou?  

R: Ne. 

T: Takţe vám asi nijak neovlivnily ţivot? 

R: Asi ne no. 

T: Chcete, aby si město zachovalo historický odkaz, nebo byste rádi moderní centrum? 

R: Určitě to historický. 

T: Co říkáte na hospodaření města s těmito projekty?  

R: Nemám na to názor. 

T: Takţe ani nevíte přibliţné investice? 



R: To teda fakt nevim. 

T: Po těchto rekonstrukcích- zdají se vám tyto prostory lepší? Nebo horší? 

R: No tak lepší asi.   

T: Máte nějaké své nápady, návrhy na vylepšení? 

R: Aby náměstí nebylo velký ošklivý drahý parkoviště. 

T: Myslíte, ţe se funkční prostředí mění spíše k lepšímu nebo k horšímu?  

R: K lepšímu.  

T: Zajímáte se o dění v této lokalitě? Zajímá vás to, nebo necháváte věci volně plynout?   

R: Nezajímá mě to.  

T: Angaţujete se nějakým způsobem na veřejných věcech? 

R: Ne. 

T: Takţe se asi ani nezapojujete do diskuzí třeba na internetu. 

 

R: Né to né.  

 

T: Tak děkuji.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

 



Rozhovor č. 12  

Paní Renata - obyvatelka 

 

T: Tak jestli mi řeknete nejdříve nějaké základní údaje o vás? Jaký je váš věk, vzdělání, 

profese? 

R: Tak jmenuji se Renata, pracuji jako středoškolská učitelka na obchodní akademii, věk 52 

let, bydlím tedy na Starém městě, náměstí Jana Pavla uţ 24 let. 

T: Chtěla byste tu bydlet natrvalo? 

R: Ano. Do smrti. 

T: Tak první otázka, jak jste spokojená se sluţbami, obchody a okolím, jak hodnotíte jejich 

dostupnost, nedostatky? 

R: No dostupnost je horší, jak zásobování, parkování a tak dále, tak to je problematická část, 

ale co vím, tak Velké náměstí se má předělávat, takţe to bude určitě lepší. 

T: A s čím jste nadmíru spokojená? 

R: Jsem nadmíru spokojená se stavbami, s architekturou, se sousedy, vůbec s prostředím. 

T: Registrujete, ţe bydlíte v historickém prostředí? 

R: Ano, ano, úplně mě to nabíjí. 

T: Znáte podrobně náměstí a okolí? 

R: Ano, ano. 

T: Jak se tu cítíte? 

R: Cítím se výborně, miluji romantické procházky večerním Hradcem. 

T: Mezi problémy jste uvedla parkování, vadí vám ještě něco? 

R: No to parkování je největší problém. 

T: A co přesně vám vadí? 

R: No přesně mi vadí, ţe kdyţ přijede návštěva, tak nemá kde parkovat, nebo za velký peníz, 

jinak já parkuju v regiocentru, takţe vţdycky nákup musím přenýst přes náměstí. Takţe to je 

největší problém, parkování a zásobování.  



T: Jaký máte názor na zeleň v těchto prostorech?  

R: Zeleně je málo.  

T: Je tu podle vás hluk?  

R: Já ţádný hluk neslyším v našem domě, já mám okna situovaná do zahrady. 

T: Jakou máte úroveň bytu? 

R: Krásnou, mám romantický, nádherný, 117 metrů čtverečních velký byt.  

T: Takţe jste spokojena s bytem, i s výhledem z okna. 

R: Ano, ano. 

T: A je něco co vás irituje? 

R: Ne. 

T: Jste spokojena se sousedy? Znáte je? Potkáváte se s nimi? 

R: Ano, potkávám se sousedy a znám i sousedy z vedlejšího domu, coţ je děkanství, kde bydlí 

pan farář. Mám s nimi výborné vztahy, slušné, zdravíme se, úţasné. 

T: Jak trávíte svůj volný čas v těchto prostorech, chodíte například na akce, které se tu konají? 

R: No určitě, třeba Eliška, to se mi moc líbí. 

T: Odpočíváte tu ráda? 

R: No, jako na vlastní terasu, ale abych si sedla před dům to ne. 

T: Vyuţíváte tento prostor jinak neţ k bydlení? 

R: Ne. 

T: Myslíte, ţe je tento prostor vyuţíván všemi generacemi? Nebo je určen spíše jen pro 

někoho? 

R: Tak určitě tady není vyţití pro děti, nejsou tu ţádné prolejzačky. 

T: Navštěvujete často restaurace, bary? 

R: Ano, ano. 

T: Je tu podle vás bezpečno?  

R: Já jsem se zde s nebezpečím nesetkala. 



T: Jaké se vám zdají ceny v této lokalitě? Levné, odpovídající, předraţené?  

R: Odpovídající. 

T: Jaký názor máte na rekonstrukce? Víte například, které změny uţ proběhly, nebo teprve 

proběhnou? 

R: No bude se předělávat to náměstí, jak inţenýrské sítě, tak se bude předlaţďovat, měnit se 

celý systém. 

T: Takţe jste viděla návrh a líbí se vám? 

R: Ano. 

T: A víte, které uţ proběhly? 

R: Ano, určitě. 

T:  A jste s nimi spokojena? 

R: Se změnami? Tak ono jich tolik nebylo.  

T: Ovlivnily vám nějak ţivot?  

R: No hlavně mi ovlivnilo ţivot ta výstava toho regiocentra, ţe mám kde parkovat. Ţe vedle 

bylo zbořeniště pivovaru, tak to určitě. 

T: Chcete, aby si město zachovalo historický odkaz, nebo byste rádi moderní centrum?  

R: Ne, v ţádném případě modernu. 

T: Víte například, jak město hospodaří s těmito projekty? 

R: Tak to nevím.  

T: Takţe nevíte jestli je to předraţené nebo optimální. 

R: To nevím, nedokáţu posoudit. 

T: Po těchto rekonstrukcích- zdají se vám tyto prostory lepší? Nebo horší?  

R: Tak zatím k ţádné radikální rekonstrukci nedošlo, teprve dojde. 

T: Ale ty co proběhly? 

R: Tak ty jsou lepší no. 

T: Myslíte, ţe se funkční prostředí mění spíše k lepšímu nebo k horšímu? 

R: No tak k lepšímu, určitě. 



T: Máte nějaké své nápady na vylepšení? 

R: Ne, to nechám na povolaných. Já jsem jen uţivatel. 

T: A poslední otázka, jestli se nějak zajímáte o dění v této lokalitě? 

R: No jen kdyţ je třeba v televizi nebo v tisku něco, tak zpozorním. 

T: A angaţujete se nějakým způsobem? Ohledně petic nebo nějak jinak? 

R: Nene, jsem v politické straně TOP09, tak jenom kdyţ máme nějaké sezení nebo něco, tak 

se zajímám, zrovna dneska jdu na magistrát, tak uvidíme. Ale angaţuji se jen co se týká 

školských akcí a tak.  

T: Děkuji vám za rozhovor. 


